
   

PROTOKÓŁ 

z II spotkania Zespołu Lokalnej Współpracy w Nadleśnictwie Wronki  

w dniu 04.04.2025 r. 

 

 

Uczestnicy spotkania: 

1. Pracownicy Regionalnej Dyrekcji Lasów Państwowych w Pile: 

• Marcin Chirrek – Naczelnik Wydziału Gospodarki Leśnej 

2. Pracownicy Nadleśnictwa Wronki: 

• Grzegorz Kupka – Nadleśniczy 

• Roman Marcysiak – Zastępca Nadleśniczego 

• Jakub Dobersztyn – Specjalista SL ds. ochrony lasu, ochrony przyrody, 

ochrony ppoż., certyfikacji, konsultacji społecznych 

• Wiesław Grzywaczewski – leśniczy leśnictwa Jasionna 

• Michał Talma – leśniczy leśnictwa Chojno 

• Zbyszko Reiter – leśniczy leśnictwa Pustelnia 

• Wojciech Knapski – leśniczy leśnictwa Smolnica 

3. Przedstawiciele grup interesariuszy: 

• Robert Sikora – Wroniecki Klub Biegacza 

• Marek Wójtowski – prezes Koła Łowieckiego nr 49 Drop w Obrzycku 

• Antoni Hojan – mieszkaniec Gminy Wronki 

• Jerzy Zabłocki – mieszkaniec Gminy Wronki 

• Paweł Bugaj – Towarzystwo Miłośników Ziemi Wronieckiej 

• Karolina Bloch – Urząd Miasta i Gminy Wronki – Zastępca Burmistrza 

4. Przedstawiciele lokalnych mediów: 

• Radosław Borowicki – Tygodnik Gazeta Szamotulska 

Lista obecności w załączeniu. 

 

I część spotkania - studyjna 

1. Otwarcie spotkania 

Spotkanie otworzył Nadleśniczy Nadleśnictwa Wronki Grzegorz Kupka, który powitał 

uczestników oraz przedstawił przedstawicieli RDLP w Pile oraz Nadleśnictwa Wronki. 

Nadleśniczy poprosił również, aby nowi uczestnicy krótko się przedstawili. 

 

 



   

2. Prezentacja Nadleśnictwa Wronki 

Pan Jakub Dobersztyn przedstawił krótko w formie prezentacji protokół z I spotkania 

Zespołu Lokalnej Współpracy, które odbyło się 12.12.2024 r. W prezentacji ujęte 

zostały również w formie przypomnienia mapy obszarów wstępnie wytypowanych jako 

lasy o zwiększonej funkcji społecznej oraz materiały mające na celu przedstawienie 

wizualizacji modernizowanego miejsca postoju pojazdów w leśnictwie Jasionna. 

 

3. Wystąpienie gości z RDLP w Pile 

Pan Marcin Chirrek podziękował obecnym za liczne przybycie i krótko przedstawił cel  

II spotkania jako zaopiniowanie przez Zespół Lokalnej Współpracy zasięgu obszaru 

lasów o zwiększonej funkcji społecznej. 

 

II część spotkania - terenowa 

4. Osiedle Zamość – leśnictwo Jasionna: 

• Uzasadnienie odrzucenia wniosku o utworzenie tras rowerowych MTB  

za stadionem Akademii Lecha Poznań – pokazanie chronionych siedlisk 

przyrodniczych oraz poruszenie kwestii erozji gleby, a także ograniczeń 

wynikających z prawa ochrony przyrody i nadzoru Regionalnej Dyrekcji 

Ochrony Środowiska w tej kwestii. 

• Pokazanie i omówienie modernizowanego miejsca postoju pojazdów. 

• Dyskusja nad formą wykonania zrębu w oddz. 668-c – uczestnicy 

spotkania zaaprobowali wykonanie zrębu w formie rębni IB (cięcie 

zupełne) jednak z pozostawieniem co najmniej 10% powierzchni 

starodrzewiu od strony wschodniej (przez zachodnią część planowanego 

zrębu przebiega linia energetyczna średniego napięcia). 

• Pokazanie zrębowego sposobu zagospodarowania (układ wiekowy 

drzewostanów jako ochrona przed szkodami od wiatru). 

• Pokazanie „dzikich” szlaków rowerowych biegnących przez tereny 

określone jako lasy o zwiększonej funkcji społecznej. 

5. Lasy wokół Jeziora Radziszewskiego – leśnictwa Chojno oraz Pustelnia: 

• Pokazanie lasu po wykonaniu cięcia pielęgnacyjnego (Trzebież Wczesna 

Pozytywna) oraz propozycja Nadleśnictwa Wronki powiększenia terenu 

lasów o zwiększonej funkcji społecznej na tym terenie o 5,09 ha 

(wydzielenia: 645-f, 645-g, 645-h). 



   

• Dyskusja nad formą wykonania zrębu w oddz. 645-g – Nadleśnictwo 

Wronki zaproponowało zamianę zrębu zupełnego w formie IB na zrąb IVD 

– cięcia jednostkowe w wydłużonym okresem odnowienia w celu 

wyprowadzenia rosnących w dolnym piętrze dębów – uczestnicy 

spotkania pozytywnie zaopiniowali przedstawioną propozycję.  

• Omówienie w terenie konieczności ochrony linii brzegowej jeziora w jak 

najbardziej naturalnej formie. Poruszono również problem zaśmiecania 

obszaru oraz nieprawidłowego parkowania samochodów w czasie 

kulminacji sezonu kąpielowego co stwarza realnego zagrożenia podczas 

prowadzenia akcji gaśniczych – uniemożliwienie przejazdu służb 

ratowniczych. 

•  Dyskusja nad formą wykonania zrębu w oddz. 580-k – z uwagi na 

wątpliwości uczestników spotkania dotyczące radykalnych zmian  

w krajobrazie przy planowanej realizacji rębni zupełnej ustalono, 

rozważenie jej modyfikacji np. na rębnie IVD ograniczającą się głównie do 

wycięcia drzewostanu bezpośrednio przy drodze wojewódzkiej w celu 

zapewnienia bezpieczeństwa uczestnikom ruchu drogowego.  

• Dyskusja nad formą wykonania zrębu w oddz. 644-g (poza obszarem 

lasów o zwiększonej funkcji społecznej, jednak ze względu na 

umiejscowienie tj. zjazd na kąpielisko, wykorzystano spotkanie do 

wyrażenia opinii członków ZLW również dla tej powierzchni) – zebrani 

wyrazili zrozumienie dla cięcia zupełnego rębnią IA, przede wszystkim ze 

względów bezpieczeństwa, gdyż drzewostan w przeważającej części 

przylega z jednej strony do drogi wojewódzkiej, a z drugiej do drogi 

gminnej, a sam las ma już 108 lat i powoli wykazuje oznaki naturalnego 

rozpadu (corocznie usuwane są drzewa zamierające). Jednak ze względu 

na możliwe silne przywiązanie emocjonalne do tego obszaru letników, 

ustalono, żeby od wykonania zrębu odstąpić, a cięcia ograniczyć tak jak 

dotychczas, do regularnego usuwanie drzew martwych i zamierających 

stwarzających zagrożenie dla zdrowia, życia i bezpieczeństwa 

publicznego. 

 

6. Powrót do siedziby Nadleśnictwa Wronki – przerwa obiadowa  

 

 



   

7. cd. części terenowej - Osiedle Borek – leśnictwo Smolnica: 

• Pokazanie lasu (poza obszarem lasów o zwiększonej funkcji społecznej) 

zamierającego w sposób naturalny ze względu na wiek 141 lat, jako 

przykład jak mogą wyglądać w przyszłości lasy w których nie jest 

prowadzona gospodarka zrębowa. 

• Mieszkańcy Stróżek, Pan Antoni Hojan oraz Jerzy Zabłocki zawnioskowali 

o poszerzenie istniejącej drogi tzw. Obrzyckiej ze względów 

bezpieczeństwa użytkowników – droga gminna. 

• Pan Marek Wójtowski podjął temat uregulowań prawnych dotyczących 

strzelnicy Zakładu Karnego we Wronkach – teren nie jest własnością 

Lasów Państwowych jednak częściowo znajduje się w zasięgu 

administracyjnym Nadleśnictwa Wronki. Pan Marek Wójtowski zgłosił,  

że strzelnica nie jest odpowiednio zabezpieczona (brak ogrodzenia), oraz 

że na terenie strzelnicy składowane są nielegalnie zużyte opony,  

wg. oceny Pana Wójtowskiego może to być nawet kilkaset mp opon. 

• Omówiono połączenie  ścieżek rowerowych budowanych przez UMiG 

Wronki. 

• Dyskusja nad formą wykonania zrębu w oddz. 709-f – uczestnicy 

spotkania pozytywnie zaopiniowali wykonanie zrębu w formie rębni IB 

(cięcie zupełne) z pozostawieniem co najmniej 10% powierzchni 

starodrzewiu. 

• Uzasadnienie odrzucenia wniosku o stworzenie miejsca do palenia ognisk 

– brak możliwości zapewnienia bezpieczeństwa pożarowego – suche 

trzcinowiska i brak możliwości dojazdu straży pożarnej. 

• Pokazanie przerębowego sposobu zagospodarowania lasu – rębnie 

złożone. Dyskusja nad formą wykonania zrębu w oddz. 701-d – uczestnicy 

spotkania pozytywnie zaopiniowali zamianę zrębu IIIAU na IIIBU  

co wydłuży okres odnowienia i nie spowoduje nagłego, powierzchniowego 

usunięcia drzewostanu. 

• Przedstawienie uczestnikom spotkania problematyki z zapewnieniem 

bezpieczeństwa mieszkańcom osiedli Leśna Polana oraz Słowiańskie, 

ukazanie odstępstw od prawa budowlanego oraz poruszenie tematu 

przekazania fragmentu lasu o szerokości 8 m pomiędzy drogą gminną,  

a parkingiem osiedlowym. 

 



   

8. Podsumowanie spotkania w siedzibie Nadleśnictwa Wronki: Na 

zakończenie spotkania Pan Nadleśniczy Grzegorz Kupka podziękował 

wszystkim uczestnikom za aktywne uczestnictwo, do podziękowań przyłączył się 

również przedstawiciel RDLP w Pile, Pan Marcin Chirrek. 

 

Wnioski i ustalenia: 

1. Przyjęto powierzchnie i granice obszarów o zwiększonej funkcji społecznej  

w leśnictwach Jasionna, Chojno oraz Pustelnia, natomiast zasięg lasów 

społecznych w leśnictwie Smolnica, ze względu na wniosek mieszkańców Stróżek 

o powiększenie obszaru zostanie poddany dalszej dyskusji i zatwierdzony na 

kolejnym spotkaniu Zespołu Lokalnej Współpracy. 

2. Pani Karolina Bloch poinformowała o planach UMiG Wronki zmierzających do 

powiększenia cmentarza komunalnego na osiedlu Zamość, a co za tym idzie 

zmniejszeniem terenów leśnych. 

3. Pani Karolina Bloch wyraziła również ubolewanie nad stosunkowo małym 

zainteresowaniem społeczeństwa nad wspólnymi inicjatywami takimi jak Zespół 

Lokalnej Współpracy, a także wyraziła chęć i gotowość z ramienia UMiG Wronki do 

wspólnych działań edukacyjnych oraz promujących zasady właściwego zachowania 

w lesie. 

4. Wszystkie materiały ze spotkania oraz propozycje nadsyłane przez członków 

Zespołu będą udostępniane drogą elektroniczną. 

5. Propozycje tematów do omówienia na kolejnych spotkaniach można nadsyłać na 

adres mailowy: zlw.wronki@pila.lasy.gov.pl.  

6. Postulaty działań i projektów mogą również nadsyłać członkowie Zespołu, którzy nie 

zgłosili ich podczas spotkania. Proszono także o kontakt z innymi pomysłodawcami 

spoza ZLW w celu wspólnego opracowania propozycji. 

7. Kolejne spotkanie ZLW w Nadleśnictwie Wronki odbędzie się do końca 2025 roku, 

po wstępnych ustaleniach z częścią Zespołu zaangażowanych na rzecz wsi Stróżki. 

8. Pan Jerzy Zabłocki jako przedstawiciel sołectwa Stróżki wyraził chęć włączenia go 

do Zespołu Lokalnej Współpracy. Dane kontaktowe zostaną przekazane do RDLP 

w Pile osobną korespondencją. 

 

 

 

 

mailto:zlw.wronki@pila.lasy.gov.pl


   

 

 

Protokół sporządził:                                                                 Akceptacja: 

 

 

 

Zatwierdził: 
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